

靜宜大學教務處 通知

地 址：臺中市沙鹿區臺灣大道 7 段 200 號
承 辦 人：陳佩菱
電子郵件：plchen@pu.edu.tw
聯絡方式：04-26328001 轉 11111
傳 真：04-26321884

受文者：本校 111 學年入學碩、博士新生

發文日期：111 年 9 月 5 日

發文字號：靜教綜字第 11100055 號

速別：普通件

密等及解密條件或保密期限：普通

附件：操作手冊(<https://ethics.moe.edu.tw/newuser/1/>)

主旨：自 104 學年度起(含)入學之碩、博士班學生，需通過學術倫理教育課程，敬請查照。

說明：

- 一、為培養本校碩博士生良好之學術倫理涵養，確保學術研究之合法性，以精進學術研究品質，本校自 104 學年度起(含)入學之碩、博士生，需通過台灣學術倫理教育資源中心提供之相關課程，並經本校 104 年 9 月 30 日教務會議臨時動議通過，同意在案。
- 二、自 104 學年度起(含)入學之碩(博)士班學生，需完成台灣學術倫理教育資源中心「學術研究倫理教育課程」之研讀，並通過總測驗(通過標準：104~105 學年度入學學生為 80 分，106 學年度起入學學生則依台灣學術倫理教育中心之規定)，始得申請學位(口試)考試。
- 三、本國生以中文教材為主，外籍生則以英文教材研習。如外籍生期以中文教材學習者，可自行登入後修改語言設定。
- 四、所有碩、博士新生，已由校方完成建置帳號(註冊手續)，學生請勿再另行申請帳號，以免造成測驗成績無法登錄之情形。
- 五、台灣學術倫理教育資源中心網址：<https://ethics.moe.edu.tw/>，即日起請以『必修學生』身份自行上網，輸入帳號(即個人學號共 9 碼，格式如：610412300)，密碼(學號後五碼，格式如：12300)，即可登入自修研習。
- 六、首次登入系統後，請同學務必立即變更您的密碼，操作說明詳如附件，如帳號無法登入者，請就近向學系秘書反映，以利提供協助。
- 七、入學前已通過測驗並取得修課證明者，請於入學當學期開學一個月內至綜合業務組繳交修課證明，以利辦理抵免作業。
- 八、本校自 109 學年度起研究生申請學位考試簽文，需檢附經指導教授簽名確認之論文線上原創性檢驗比對報告電子檔。論文比對結果需：1.具有完整之論文名稱；2.報告最末頁『排除引述』及『排除相符處』須為關閉，『排除參考書目』則由學系(所、學位學程、班)自訂。比對結果以不超過 25%為原則，特殊個案需由指導教授說明理由，經學系(所、學位學程、班)主任簽名後，隨同研究生申請學位考試簽文呈核。

正本：本校 111 學年入學碩、博士新生

副本：教務處、綜合業務組、系院秘書

教務長

鄭志文

Providence University Office of Academic Affairs

Add.: 200, Sec. 7, Taiwan Boulevard, Shalu, Taichung 433-01, Taiwan

Case Officer: Chen, Pei-Ling

e-mail: plchen@pu.edu.tw

Phone: 886-4-26328001 ext. 11111

To: All New Graduate Students Enrolled in 2022-23 Academic Year (AY)

Date: September 5, 2022

Ref. No.: Jing-Jiao-Jung- 11100055

Priority: Regular

Classification: Regular

Attachment: Operation Manual (<https://ethics.moe.edu.tw/newuser/1/>)

Subject: Effective 2015 AY (inclusive), all new students in the Master's and Doctoral programs are required to pass the academic ethics education course.

Description:

1. To cultivate good academic ethics for students in Master's and Doctoral students, ensure the legitimacy of academic research, and improve the quality of academic research, it is approved at the Academic Affairs Meeting on September 30, 2015 that effective 2015-16AY all students enrolled in Master's and Doctoral programs must pass the relevant courses offered by Taiwan Academic Ethics Education Resource Center (TAEERC).
2. Effective 2015-16AY, all students enrolled in Master's and Doctoral programs must take and pass the relevant Academic Research Ethics Education Courses offered by TAEERC to be qualified for oral examination application. (The passing grades is 80 for students entered in 2015-16 and 2016-17AYs; the students entered in 2017-18AY shall follow the regulations by TAEERC.)
3. Chinese textbooks are mainly used for native students while English textbooks are used by foreign students. For the foreign students who use Chinese textbooks, they can log in to system and modify the language settings.
4. The University has established an account (registration procedure) for all new graduate students (Master's and Doctoral); students should not apply for another account to avoid the confusion and obstruct the log-in of test results.
5. The website of TAEERC is: <https://ethics.moe.edu.tw/> All subject students shall go online and register as a "Required Student", enter your account number (i.e., your 9-digit student number; such as: 610412300), password (the last five digits of the student number, such as: 12300), and log in for self-study.
6. After the initial log-in, please make sure to change your password immediately (see the attached operation manual for details). Other operating instructions are detailed in the attachment. If the account cannot be logged in, please ask the department secretary for assistance.
7. Those who have passed the test and obtained the course certificate before enrollment, please submit the certificate to the Div. of Registration and Curriculum within one month of the start of the semester of admission to facilitate the processing of the credit transfer.
8. Effective 2020AY, the application for degree examination must be accompanied by the e-file of the online originality inspection and comparison report for the thesis endorsed by the Instructing Advisor. The results of the paper comparison must: 1. Have a complete paper title; 2. In the last page of the report "Excluded Quotes" and "Excluded Matches" must be closed, and the "Excluded Bibliography" shall be at the discretion of the relevant department (institute, degree program, class). The comparison result is based on the principle of less than 25%. Special cases need to be explained by the Instructing Advisor, signed by the head of the department (institute, degree program, class), and submitted with the application for degree examination.

Provost 